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Abstract of Thesis 

 

تقييم طرق مختلفة فً تقليل اثر الإجهاد الحراري على بعض الصفات الإنتاجيةوالفسلجية  لفروج اللحم 

 

اجريت هذه التجربة لتقييم عده معالجات لتقميل من اثر الاجهاد الحراري  عمى الاداء الانتاجي وبعض الصفات 

غير مجنسة  (ROSS) فرخاً من افراخ فروج المحم سلالة 216استخدم في التجربة , الفسمجية لدم فروج المحم

 واجراء التصويم لاحدى المعاملات KCL والمعزز الحيوي Eو Cبعمر يوم واحد و أعطى  الافراخ فيتامين 

واشارت النتائج الى تفوق الصفات الانتاجية مثل وزن الجسم والزيادة الوزنية وتحسن بعض الصفات الفسمجية مثل 

اعداد خلايا الدم الحمر والهيموغموبين لممعملات التي اعطيت هذه الاضافات حيث قممت اثر الاجهاد الحراري 

 .وكان ذلك واضحا في تحسن الصفات الانتاجية والفسمجية مقارنة بمعاممة السيطرة 

 

The objective of this experiment was to evaluate may treatments as a method 

to decrease the influence of heat of stress on the productive performance and 

some blood physiological characteristics of broiler, a total of 216 un sexed 

chicks  of Ross breed at hatchability old were used in this experiment . 

supplement for water vitamin C , E ,KCL, and fasting for 24 hours for one of 

treatments. The results showed improved in production , physiology properties 

for treatment whose give this maters to decrease  the influence of heat of stress 

compared of control treatment.  

 


